
1 
 

 

Protokół nr XLIX/2023 

z Sesji Rady Gminy Gizałki, która odbyła się 

29 czerwca 2023 r. 

w sali Gminnego Centrum Kultury w Tomicach 
 

 

W Sesji Rady Gminy Gizałki udział wzięło 15 radnych, co stanowi 100 % składu osobowego 

Rady Gminy. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. Ponadto w Sesji udział 

wzięli sołtysi - lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu oraz kierownicy gminnych 

jednostek organizacyjnych, zaproszeni goście - lista obecności stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu. 

Przewodniczący Rady Roman Rojewski dokonał otwarcia posiedzenia o godzinie 15:00 

witając wszystkich obecnych na sali posiedzeń.  

Następnie stwierdził kworum Sesji (15 radnych). 

 

PORZĄDEK OBRAD XLIX SESJI RADY GMINY GIZAŁKI 

1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przedstawienie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XLVIII Sesji Rady Gminy Gizałki. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

5. Rozpatrzenie projektów uchwał: 

 

6. Rozpatrzenie raportu o stanie Gminy Gizałki za rok 2022 

a) przedstawienie raportu, 

b) debata, 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gizałki wotum 

zaufania. 

  

7. Rozpatrzenie sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Gizałki za rok 2022 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy za 2022 r. oraz informacją o stanie mienia gminy,  

b) przedstawienie opinii komisji stałych w sprawie wykonania budżetu gminy, 

c) przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy                  

za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia jednostki,  

d) dyskusja nad sprawozdaniami,  

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gizałki za 2022 rok.  

 

8. Rozpatrzenie wniosku w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gizałki 

z wykonania budżetu gminy za 2022 rok 
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a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Gizałki,  

b) przedstawienie opinii RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium,  

c) dyskusja,  

d) głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia                                    

absolutorium Wójtowi Gminy Gizałki – podjęcie uchwały. 

 

  9. Interpelacje i zapytania radnych.   

10. Informacje i wolne wnioski. 

11. Zakończenie obrad. 
 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania, uwagi do przedstawionego porządku 

obrad. 

 

Radny Tadeusz Kostuj poprosił o wprowadzenie jego wniosków, pism z 8 lutego do Wójta                

i do Rady z 17, które w tym protokole są. W tym procederze manipulacyjno-przemocowym, 

nazywając go tutaj pokrótce, który obserwują wśród osób z rady zostały nieujęte, ukryte. Pan 

wójt się tłumaczy, że po prostu były. Prosił, któryś z radnych miał odczytane pismo z tymi 

datami. To jest jedna sprawa. Tutaj wójt ma współudział ewidentny, bo na komisji, na którą nie 

przybył,  ostatniej przed uchwałą, którą wójt przygotował o odwołanie go z komisji, co jest 

naruszeniem działania funkcjonariusza publicznego w trakcie pracy. Również zostały ukryte 

wcześniejsze protokoły, gdzie wymazane zostały materiały, gdzie bronił przedstawicieli 

zakładu komunalnego, tam zrobił odpowiednią adnotację. Prawdopodobnie chodziło o ukrycie 

tych materiałów. Natomiast samo działanie na szkodę tu pana Rojewskiego i pana 

Walendowskiego, którzy mocno wtedy napierali, było ewidentne. Dlatego jest konieczne 

odczytanie tych pism z 8 i 17 lutego, które były skierowane do wójta i do Rady Gminy. Dziękuje 

bardzo. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że zadał pytanie po odczytaniu porządku obrad, kto ma 

pytania lub uwagi do porządku obrad. To co radny wygłosił nadaje się w punkcie dziesiątym 

informacje i wolne wnioski. Radny nie przedłożył do biura rady żadnej uchwały, dlatego nie 

widzi potrzeby, żeby poddać cokolwiek pod głosowanie. Dodał, przygotuje pan uchwałę, zgłosi 

na sesji lub przedłoży do biura rady. Jeżeli będzie opinia prawna, to uchwałę wprowadzi do 

porządku obrad.  

 

Wójt zgłosił wniosek formalny o  wprowadzenie do porządku obrad projektu kolejnej uchwały 

w sprawie zmiany planu budżetu na rok 2023. Uchwała w porządku obrad miałaby numer 9,  

Interpelacje i zapytania radnych punkt 10, Informacje i wolne wnioski punkt 11, Zakończenie 

obrad punkt 12.  Po czym wójt uzasadnił potrzebę wprowadzenia tej uchwały do porządku 

obrad. Po przekazaniu materiałów sesyjnych radnym, dowiedział się, że muszą realizować 

określone przedsięwzięcia w określonym czasie i z tego tytułu gmina otrzymała środki 

finansowe. Wpłynęła informacja od wojewody wielkopolskiego o otrzymaniu dotacji w kwocie 

37 tys. zł na utrzymanie grobów i cmentarzy wojennych. Środki byłyby przeznaczone na 

ekshumację grobów powstańców styczniowych w miejsce, gdzie w ubiegłym roku został 

wyremontowany pomnik, obelisk. Należy również wprowadzić środki ze sprzedaży 

samochodów pożarniczych. W wyniku przetargów uzyskali 40 tys. zł, i chcieliby uzupełnić                      

te środki kwotą 28 tys. zł,  tak żeby łącznie przeznaczyć 68 tys. zł na zakup pojazdu specjalnego 
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dla jednostki OSP Wronów. Strażacy z tej jednostki zwrócili się z prośbą o zabezpieczenie 

takich środków, ponieważ znaleźli pojazd, którym byliby zainteresowani. Termin przetargu 

został ogłoszony do 6 lipca. Nie byłoby czasu, żeby zwołać koleją sesję, żeby można 

wprowadzić te środki. Kolejne przedsięwzięcie dotyczy rozbudowy sieci kanalizacji sanitarnej 

w miejscowości Gizałki, ulica Leśna. Zabrakło środków, żeby podpisać umowę z oferentem, 

który zaproponował najlepszą cenę. Do tego muszą zabezpieczyć środki na nadzór inwestorski. 

W sumie chcą wprowadzić do budżetu kwotę 19 940 zł. Ogółem na to zadanie będzie 

przeznaczona kwota 269 940 zł. Wójt dodał, że projekt tej uchwały radni otrzymali w dniu 

dzisiejszym i stąd jego wniosek formalny o wprowadzenie do porządku obrad projektu takiej 

uchwały. 

 

Przewodniczący Rady zaznaczył, że część projektu tej uchwały było już omawiane na 

komisjach, pani Skarbnik omawiała. Zapytał, czy radni mają pytania. 

 

Radny Zbigniew Bachorski zapytał, czy w tym projekcie jest ujęta pożyczka na budowę drogi                         

w miejscowości Ruda Wieczyńska.  

 

Przewodniczący Rady odpowiedział,  że jest. 

 

Radny Zbigniew Bachorski zapytał, czy w tym roku będzie robiona ta droga.  

 

Przewodniczący Rady odpowiedział, że jest już ogłoszony przetarg, niebawem będzie 

rozstrzygnięty i w tym roku ta droga będzie wykonana.  

 

Radny Zbigniew Bachorski powiedział,  a spłacać będą na przyszły rok. O to chodziło, tak? 

 

Przewodniczący Rady odpowiedział, tak. 

 

Radny Zbigniew Bachorski powiedział, czyli jak się chce, to idzie wszystko. Dziękuję.  

 

Przy 15 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy 

przyjęła wniosek formalny. 

  

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Przy 15 głosach „za” braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy przyjęła 

porządek obrad. 

 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

 

PUNKT 3 – PRZYJĘCIE PROTOKOŁU Z XLVIII SESJI RADY GMINY GIZAŁKI 
 

Przewodniczący Rady zapytał, czy Radni mają pytania, uwagi odnośnie protokołu. 

Radny Tadeusz Kostuj powiedział, że co do protokołu, tam są te same sprawy, które poruszył 

wcześniej i tam są pewne nieścisłości. Teraz nie ma wszystkich, że tak powie, po kolei 

wymienionych. Ale chociaż odniesie się do takiej sprawy, którą starał się tutaj obronić 

mieszkańców w sprawie wymiany piecy. Tam chodzi o piece niezakwalifikowane załóżmy 

żadną numeracją. Teraz Urząd Marszałkowski czy samorząd województwa w tym roku by 
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nakazywał tym ludziom usunięcie tych piecy. Ocenił, że to jest oczywiście niedopuszczalne                    

z punktu widzenia też ekologii czyli sprzeczne samo w sobie. I tam były piece bezkwasowe 

ujęte, a są bezklasowe, błąd jest. Prosiłby to sprostować. Bo wszystkich tam nie będzie 

wymieniał innych spraw, ewentualnie na piśmie poda. Dlatego jest to ważne bezklasowe, bo 

przy ateście producenta te piece mogłyby służyć dalej, jeżeli są dobre. To dlaczego coś 

wyrzucać, co wymaga produkcji prądu, wody, czyli staje się marnotrawstwem w przypadku 

wyrzucenia piecy. I to jest, można powiedzieć pomysł troszeczkę nieuzasadniony, że coś co 

działa. Rozmawiał z ministerstwem, tak jak powiedział, często tam postrzegają to, że są jakieś 

piece robione w garażach i tak dalej. Może inne osoby z ministerstwa, z którymi nie rozmawiał, 

może inaczej sądzą. Ale generalnie należałoby mieszkańcom pomóc. Dziękuję. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że po raz ostatni prosi, żeby nie nadużywać jego 

cierpliwości. W innym przypadku niestety, ale będzie odbierał głos i wyłączał mikrofon. Jak 

się to ma bezklasowe jakieś tam rozporządzenie do sporządzonego protokołu. Poprosił 

wytrzymać do punktu dziesiątego. Dodał, mógł pan jedno zdanie powiedzieć, błąd literowy. 

Czy tak dziś trudno wytrzymać do tego punktu dziesiątego? 

 

Przy 14 głosach „za”, braku głosów „przeciw” oraz 1 głosie „wstrzymującym się” Rada Gminy 

przyjęła protokół z XLVIII Sesji Rady Gminy Gizałki. 

 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 

PUNKT 4 – SPRAWOZDANIE WÓJTA Z DZIAŁALNOŚCI W OKRESIE 

MIĘDZYSESYJNYM 

 

Przewodniczący Rady udzielił głosu wójtowi. 

Wójt powiedział, że w okresie międzysesyjnym wydarzyło się kilka istotnych spraw, które 

chciałby przedstawić. Minęło zaledwie osiem dni od ostatniej sesji. Sprawozdanie obejmuje 

okres do 21 czerwca. W tym okresie odbyły się trzy konkursy na stanowisko dyrektora: Szkoły 

Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Białobłotach, Szkoły Podstawowej im. Ojca Św. Jana 

Pawła II w Gizałkach oraz Przedszkola Publicznego „Smerfy" w Wierzchach. Komisje 

konkursowe, które nie miały cały czas takiego samego składu wybrały: na stanowisko dyrektora 

Szkoły Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Białobłotach panią Ewę Marciniak, na kolejną 

kadencję 2023-2028. Na stanowisko dyrektora Szkoły Podstawowej im. Ojca Św. Jana Pawła 

II w Gizałkach panią Małgorzatę Malinowską, która również będzie pełniła tę funkcje przez 

kolejną kadencję. Na stanowisko dyrektora Przedszkola Publicznego „Smerfy” w Wierzchach 

panią Annę Mazur-Dąbrowską.  

Następnie Wójt złożył gratulacje i wręczył akt powierzenia stanowiska dyrektora Szkoły 

Podstawowej im. Marii Konopnickiej w Białobłotach pani Ewie Marciniak, Szkoły 

Podstawowej im. Ojca Św. Jana Pawła II w Gizałkach pani Małgorzacie Malinowskiej  oraz 

Przedszkola Publicznego „Smerfy" w Wierzchach pani Annie Mazur-Dąbrowskiej. 

Złożył podziękowania ustępującej ze stanowiska dyrektora przedszkola pani Milenie 

Frankowiak. 

 

Po czym   kontynuując sprawozdanie wójt powiedział, że w okresie międzysesyjnym spotkał 

się z przedstawicielami Spółki Ikea i Martifer. Spółka Ikea jest właścicielem spółki Martifer, 

spółki są powiązane kapitałowo. Spółka ta jest właścicielem farmy wiatrowej, która znajduje 

się na terenie Gminy Gizałki. Od 7 lat próbują uregulować stan prawny wybudowanych dróg, 

które prowadzą do wiatraków i które w części są drogami gminnymi w części prywatnymi. 
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Występowały liczne problemy z uregulowaniem stanu prawnego. Wyznaczyli sobie czas do 

września, żeby ten temat uregulować. Niektóre drogi chcieliby naprawiać, budować. Nie 

posiadając tytułu prawnego nie mogą tego wykonać. Podpisał umowę z Marszałkiem 

Województwa Wielkopolskiego na przebudowę drogi gminnej w miejscowości Ruda 

Wieczyńska. Oficjalnie środki zostały przyznane, w dniu 21 czerwca podpisano umowę. Na to 

zadanie otrzymali dotację z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, są to środki UE w  kwocie 

902.362 zł. Całe przedsięwzięcie zostało wyszacowane na kwotę 1.591.232 zł.  Po przetargu 

zostanie ustalona ostateczna wartość tego przedsięwzięcia. Ponadto podpisał umowę                                

z Przedsiębiorstwem Budowlano-Handlowym „Cegiełka”, na wykonanie zadania polegającego 

na przebudowie i zmianie sposobu użytkowania sali sportowej przy Warsztatach Terapii 

Zajęciowej w Gizałkach na klub Senior Plus. Ma nadzieję, że w tym roku to zadanie skończą.  

Dziękuję bardzo.  

 

Radny Tadeusz Kostuj powiedział, że sytuacja w zakresie przewozów mogłaby być co roku 

przekazywana Radzie w formie sprawozdania. A odwrotnie mieszkańcy w drodze kurend                           

i takich można powiedzieć w drodze próśb przedstawialiby tutaj przez urząd swoje wnioski do 

spółki Przewozy Lokalne, aby korygować stan przewozów. Uwagi mieszkańców dotyczące 

przedłużenia linii pojawiały się często, wykorzystania pewnych linii do dojazdów do innych 

miejscowości. Były różne perturbacje w tych sprawach i takie rozwiązanie byłoby bardzo 

ważne. Dziękuję bardzo.  

    

Wójt odpowiedział, że sprawa jest wszystkim znana. Wnioski mieszkańców wpływają do 

przewoźników, którzy realizują transport zbiorowy. Póki co nasz wpływ na to, co się dzieje jest 

znikomy. Przewoźnik wykonuje działalność komercyjną i uruchamia tylko te kursy, które są 

ekonomicznie uzasadnione. Nieco większy wpływ będą mieli, gdy przewozy będą realizowane 

przez spółkę powiatową. Przypuszcza, że więcej wniosków mieszkańców będzie można 

rozpatrzyć pozytywnie. Na tą chwilę, to co jest możliwe wykonują przewoźnicy prywatni. 

Dziękuję. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 

 

PUNKT 5 – ROZPATRZENIE PROJEKTÓW UCHWAŁ 

 

PUNKT 6 – ROZPATRZENIE RAPORTU O STANIE GMINY GIZAŁKI ZA ROK 2022 

 

a) przedstawienie raportu 

 

Wójt powiedział, że zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Raport został przygotowany do 

końca maja bieżącego roku i złożony w biurze rady. W wersji papierowej został sporządzony 

dość obszernie. Przygotował prezentację multimedialną, żeby w skrócie, mniej czy bardziej 

obiektywnie przekazać te informacje. Raport jest zamieszczony na stronie internetowej. Radni 

mają Raport w wersji papierowej. Następnie Wójt przedstawił raport przygotowany w postaci 

prezentacji multimedialnej i szczegółowo omówił zawarte w nim informacje. 

Raport został sporządzony zgodnie z przepisami ustawy o samorządzie gminnym i zawiera 

podobne pozycje jak w latach poprzednich, obejmuje: wstęp, charakterystykę gminy, 

informacje finansowe gminy, informacje o realizacji polityk, programów i strategii. Jest w nim  

polityka społeczna. Przedstawione zostały informacje o oświacie, kulturze, gospodarce 

komunalnej, gospodarce odpadami komunalnymi, informacja  o realizacji uchwał rady gminy. 

Podsumowanie raportu zawiera najważniejsze informacje  o gminie Gizałki.  
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Raport stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

b) debata 

 

Przewodniczący Rady otworzył debatę nad raportem. 

 

Radny Tadeusz Kostuj złożył podziękowanie mieszkańcom, pracownikom oraz wszystkim 

zaangażowanym w rozwój gminy. Podkreślił, że struktura funkcjonowania gminy w kontekście 

bardzo złożonym na wielu płaszczyznach społecznych, gospodarczych, humanitarnym nawet, 

strategii, jest bardzo istotna i złożona. Czy to pracownik gminy, czy zakładu komunalnego, pan 

prezes, czy dyrektorzy, wszyscy wkładają jakąś poważną cegiełkę. Dodał, że  nie szuka dziury 

w całym, tylko docenia zawsze te najważniejsze pozytywy. Wójt jest akurat w sytuacji 

najgorszej, by tak powiedział. Parafrazując, dlatego, że jako organ jednoosobowy wykonawczy, 

tak jak w piśmie z ósmego ma przedstawione pewne jego wnioski. Jest po prostu w pewnym 

sensie moderatorem, że tak powie. Tu jest zupełnie sprawa na innej płaszczyźnie do 

rozpatrywania. Co innego jest stan, który jest uzyskany w wieloletnich działaniach wszystkich. 

Co do tego, że wójt prosił o jakieś pytania, żeby wspierać temat. Występował w wielu zakresach 

w zakresie kultury sprowadzenia środków na zwiększenia. Tu również ten aspekt proceduralny 

jest bardziej złożony. Bo może ktoś powiedzieć podlegając pod wójta, że on nie chce tych 

środków, chociaż tu by chciał. Chociaż były wnioski i te wnioski, które z GOPS-u czy GCK 

wystąpiły na oficjalnych załóżmy, on je jak gdyby ukierunkował.   

 

Przewodniczący Rady przeprosił za swój kolokwializm. Nie wie czy radny się dzisiaj źle 

wyspał. Bo to już trzeba mieć końską cierpliwość. Jak pan sobie to wyobraża, że w raporcie ma 

być zaznaczone? Panie wójcie, pan w raporcie ma zaznaczać co załatwiał radny Kostuj. Wiedzą, 

że cokolwiek się dzieje na terenie Gminy Gizałki, to przed sesją podziękuje w imieniu  

wszystkich mieszkańców gminy Gizałki. Bardzo dziękujemy panie radny, że pan to wszystko 

załatwił. Ale teraz on wyraźnie prosił o debatę nad raportem. Za kogo go radny uważa, że on 

nie rozumie jego wypowiedzi? A on nie rozumie jego pytania. Wyraźnie prosił o debatę nad 

raportem. Radny nie wyprowadzi go z równowagi, że podniósł troszkę głos. Myśli, że tak jak 

kiedyś radny zwracał się do uczniów, teraz on do niego. I radny się zreflektuje i zada konkretne 

chociaż jedno pytanie, lub jedną uwagę na dzisiejszej sesji. Póki co, to on nie widzi, tylko 

wybielanie własnej osoby. Nie czas i nie miejsce, panie radny.  

 

Radny Tadeusz Kostuj – nie rozumiem pana. 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli radny nie zada konkretnego pytania, to odbierze 

mu głos.  

 

Radny Tadeusz Kostuj zapytał, dlaczego system gospodarowania odpadami nie został 

uregulowany w trybie ujednolicenia dla mieszkańców, którzy są równocześnie 

przedstawicielami firm, tylko osobno płacą jako firma i jako osoba prywatna. Tak jak gdyby                

w dwóch osobach a mają przecież ten sam, załóżmy jeden zbiornik na śmieci. Dziękuję.     

 

Wójt odpowiedział, że regulacja, która została zastosowana wynika z konkretnych przepisów 

prawa. Jeśli przedsiębiorca wytwarza odpady na terenie posesji, którą zamieszkuje ponosi 

opłaty w zależności od liczby mieszkańców, którzy zamieszkują z nim wspólnie na tej posesji. 

Jeśli równocześnie prowadzi działalność gospodarczą wytwarza odpady w związku                                     

z prowadzeniem działalności gospodarczej i tą opłatę ponosi w zależności od tego ile odpadów 
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wytwarza przy okazji prowadzenia swojej działalności. Tutaj nie ma żadnej rozbieżności. 

Uregulowane jest to właściwie. Organ nadzoru wielokrotnie to analizował, sprawdzał, nie miał 

żadnych zastrzeżeń, do tych regulacji. Dziękuję bardzo. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy jeszcze ktoś z radnych chciałby zabrać głos.  

 

Radni nie zabrali głosu. 

 

c) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gizałki wotum zaufania 

 

Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały.   

 

Przy 13 głosach „za”, 2 głosach „przeciwnych”, oraz braku głosów „wstrzymujących się” 

Rada Gminy podjęła uchwałę nr XLIX/346/2023 w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy 

Gizałki wotum zaufania, która stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

  

Przewodniczący Rady złożył gratulacje Wójtowi. 

 

 

PUNKT 7 – ROZPATRZENIE SPRAWOZDANIA Z WYKONANIA BUDŻETU GMINY 

GIZAŁKI ZA ROK 2022 

 

a) rozpatrzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu 

gminy za 2022 r. oraz informacją o stanie mienia gminy,  

 

Wójt przedstawił prezentację multimedialną odnoszącą się do realizacji budżetu gminy                             

w 2022 roku. Po stronie dochodów planowano uzyskać kwotę 26.902.000 zł, ostatecznie 

dochody wykonano w kwocie 39.810.245 zł. Wydatki były zaplanowane w wysokości  

27.172.000 zł.  Ich realizacja, to kwota  36.963.540 zł. Wójt przedstawił te wartości również                 

w roku 2021, kwoty były zdecydowanie mniejsze. Po czym przedstawił wykonanie budżetu 

według źródeł powstania, dochody własne stanowiły 34,81% (na bardzo wysokim poziomie), 

subwencje 22,59%, dotacje celowe 21,40%, środki pochodzące z Funduszu przeciwdziałania 

COVID-19 20,21%, środki z Unii Europejskiej 0,35%. W planie wydatków dominowały 

wydatki bieżące, które stanowiły aż 77% wszystkich wydatków. Natomiast wydatki majątkowe 

to 23%. Przypomniał, że wielokrotnie mówił, iż byłby zadowolony gdyby wydatki majątkowe 

stanowiły 10-15% budżetu, 23 %  to wskaźnik bardzo korzystny. W 2022 roku pozyskano 

środki w kwocie 4.619.772 zł, najwięcej z programu „Polski Ład”, głównie na budowę dróg, 

konkretnie drogi relacji Orlina Duża - Białobłoty 4.079.201 zł. Środki pozyskane z Samorządu 

Województwa Wielkopolskiego 314.150 zł. Środki UE pozyskano w kwocie 137 730 tys. zł. 

Małe projekty granowe, stanowiły ponad 88 tys. zł. Następnie wójt przedstawił wydatki 

budżetowe. Największą pozycję stanowiła pomoc społeczna i oświata. Wydatki na Oświatę to 

kwota  8.625.835 zł. Natomiast rodzina, pomoc społeczna, to kwota 8 254 661 zł  i do tego 

polityka społeczna, dodatek węglowy 3.924.966 zł, który był przez gminy przyznawany. 

Znaczny udział w  wydatkach stanowiła kwota na utrzymanie dróg i transport zbiorowy, to 

kwota 6.243.300 zł.  Na gospodarkę komunalną, ochronę środowiska wydano kwotę 4.412. 441 
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zł. Ponadto ochrona przeciwpożarowa to wydatki w kwocie 944.147 zł. W zeszłym roku był 

kupiony samochód ratowniczo-gaśniczy za kwotę 880.000 zł. Wartość inwestycji, które były 

realizowane w roku 2022 to 8.519.791 zł. Jeśli chodzi o zadłużenie gminy, to w roku 2022 

gmina nie zaciągała żadnych kredytów, pożyczek. Natomiast udało się spłacić 1710.000 zł 

zadłużenia. Na koniec 2022 roku  zadłużenie gminy stanowiło 9.020. 000 zł, co stanowi 23% 

dochodów budżetu. Jeśli chodzi  o majątek trwały, to zwiększyli jego wartość o prawie                               

7 mln zł. Konkretnie 6.941.770 zł. Na koniec tego roku cała wartość majątku, który posiada 

gmina, to 85.123.641 zł. Udziały w innych jednostkach, to 1.637.150 zł. Dochody z najmu jakie 

gmina uzyskała, to kwota 326 282 zł. Podsumowując wynik budżetu, wójt powiedział, że na 

początku roku planowali deficyt budżetu w kwocie 270.000 zł. Ostatecznie budżet został 

wykonany z nadwyżką w kwocie 2.846.705 zł. Dziękuję bardzo. 

 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

b) przedstawienie opinii komisji stałych w sprawie wykonania budżetu gminy 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Jacek Janiszewski przedstawił opinię komisji                          

z wykonania budżetu gminy za 2022 r. Opinia jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Finansów i Gospodarowania Mieniem Komunalnym pan 

Kazimierz Woźniak przedstawił opinię komisji z wykonania budżetu gminy za 2022 r. Opinia 

jest pozytywna. 

 

Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji pan Zenon Andrzejewski przedstawił 

opinię komisji z wykonania budżetu gminy za 2022 r. Opinia jest pozytywna 

 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Pomocy Społecznej pan Krzysztof Walendowski 

przedstawił opinię komisji z wykonania budżetu gminy za 2022 r. Opinia jest  pozytywna.  

 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Porządku Publicznego pan Henryk Osman przedstawił 

opinię komisji z wykonania budżetu gminy za 2022 r. Opinia jest pozytywna.  

 

Opinie Komisji stanowią załączniki nr 12,13,14,15,16 do protokołu. 

 

c) przedstawienie opinii RIO o sprawozdaniu z wykonania budżetu gminy za 2022 r. 

wraz z informacją o stanie mienia jednostki, 

 

Skarbnik Gminy pani Donata Potocka odczytała uchwałę Składu Orzekającego Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 13 kwietnia 2023 r. w sprawie wyrażenia opinii                                      

o przedłożonym sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Gizałki za 2022 rok wraz                                 

z informacją o stanie mienia jednostki i objaśnieniami.  
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Opinia jest pozytywna i stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

 

d) dyskusja nad sprawozdaniami  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad sprawozdaniami.  

 

Radni nie zabrali głosu.  

 

e) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze   

sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gizałki za 2022 rok. 

 

Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały.   

 

Przy 13 głosach „za”, braku głosów „przeciwnych”, oraz 2 głosach „wstrzymujących się” 

Rada Gminy podjęła uchwałę nr XLIX/347/2023 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Gizałki za 2022 rok, która 

stanowi załącznik nr 18  do protokołu.  

 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

PUNKT 8 – ROZPATRZENIE WNIOSKU W SPRAWIE UDZIELENIA  

ABSOLUTORIUM  WÓJTOWI GMINY GIZAŁKI Z WYKONANIA BUDŻETU 

GMINY ZA 2022 ROK 

 

a) przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Gizałki  

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Jacek Janiszewski odczytał Uchwałę nr 1/2023 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gizałki z dnia 15 maja 2023 roku w sprawie wniosku                      

o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Gizałki za 2022 rok.  

Komisja Rewizyjna wyraziła pozytywną opinię z tytułu  wykonaniu budżetu za 2022 r.                         

i wniosła do Rady Gminy Gizałki o udzielenie Wójtowi Gminy Gizałki absolutorium                           

z tytułu wykonania budżetu za 2022 rok. 

 

Uchwała Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

 

b) przedstawienie opinii RIO o wniosku Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium 

  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej pan Jacek Janiszewski oczytał Uchwałę nr SO-

3/0955/92/2023 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia                

19 maja 2023 roku, w sprawie wyrażenia opinii o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy 
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Gizałki o udzielenie Wójtowi Gminy Gizałki absolutorium z tytułu wykonania budżetu                           

za 2022 rok.  

Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu wyraża opinię, że wniosek 

Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Gizałki w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy 

Gizałki za 2022 rok został należycie uzasadniony. 

 

Opinia RIO stanowi załącznik nr 21 do protokołu 

 

e) dyskusja  

 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. Dodał, że prosi tylko na temat, jeśli można. 

 

Radny Tadeusz Kostuj powiedział, może pan Przewodniczący na temat zostanie w swoich 

kompetencjach. Tutaj sprawa Komisji Rewizyjnej jest niestety postrzegana jako bardzo uboga. 

W zakresie kontroli można stwierdzić, że jest to pewna formuła przygotowana w wielu 

zakresach i pewne gotowce, które w wielu wypadkach zaocznie były przygotowane np. sam 

opis dróg zaocznie, na których nie byli. Pytania nie zostały do dzisiaj…. 

Przewodniczący Rady powiedział, że jest zmuszony odebrać radnemu głos. Bo jak zwykle jest 

idealny, Komisja, w której pracuje i głosuje jest niedobra, be. Dodał, że nie na temat radny się 

wyraża. Po czym Przewodniczący poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej                                      

o ustosunkowanie się do wypowiedzi radnego Kostuja. Dodał, to jest typowy zarzut do pana,   

a pan Kostuj jest dzisiaj... 

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jacek Janiszewski powiedział, że chciałby panu 

Kostujowi przypomnieć, że jest członkiem tej komisji i w trakcie całego roku nie wykazał, nie 

wskazał, nie złożył żadnego wniosku. W trakcie kontroli, nie zastrzegł, nie składał żadnych 

zastrzeżeń do inwestycji. Nie było, nie ma takiego zastrzeżenia. Przypomniał, że w 2022 roku 

podczas opracowywania wniosku komisji, do Rady Gminy o udzielenie absolutorium Wójtowi 

za 2021 rok radny składał różne oskarżenia. Złożył to w sposób bardzo niejasny, dlatego 

poproszono o złożenie tego na piśmie. Do dnia dzisiejszego takie pismo nie zostało złożone. 

Dodał, że jako Przewodniczący tej Komisji zobowiązał się, że przedyskutują je na Komisji 

Rewizyjnej. 

Radny Tadeusz Kostuj poprosił, żeby przedstawić to na piśmie, bo nie pamięta. 

Radny Jacek Janiszewski odpowiedział, ale to pan je składał. Takie zarzuty są odnotowane                  

w protokole. 

Przewodniczący Rady powiedział, dziwi się, panie Przewodniczący Komisji  Rewizyjnej, 

bardzo słuszna uwaga, ale akurat w tym temacie radny Kostuj nie jest wyspecjalizowany.                        

W wolnych głosach i wnioskach, bo widzi, że wybitnie się pan Kostuj dzisiaj domaga, 

przedstawi, które już przedstawił w czym jest pan Kostuj wyspecjalizowany. 

 

d) głosowanie nad wnioskiem Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium 

Wójtowi Gminy Gizałki – podjęcie uchwały. 
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Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały.   

 

Przy 13 głosach „za”, 1 głosie „przeciwnym”, oraz 1 głosie „wstrzymującym się” Rada 

Gminy podjęła uchwałę nr XLIX/348/2023 w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi 

Gminy Gizałki z wykonania budżetu gminy za 2022 rok, który stanowi załącznik nr 22 do 

protokołu. 

 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady w imieniu większości Radnych złożył podziękowania Wójtowi. 

Podkreślił, że zdaje sobie sprawę, że ten sukces nie przychodzi jednoosobowo. Podziękował za 

umiejętności, włożony czas, zaangażowanie i za dobranie ludzi oraz kierowanie nimi. Bez tego, 

bez zgody oraz bez przewidywalnego działania tego wyniku by nie było. Wszystkiego dobrego 

i bardzo dziękuję.  

Wójt powiedział, że pan Przewodniczący przed chwilą mówił, że wykonanie budżetu, jego 

zaplanowanie i realizacja, to nie jest tylko praca wójta. To jest praca, wielu osób, przede 

wszystkim pracowników urzędu. Sprawy finansowe, to sprawy, które są właściwie 

najważniejsze dla gminy a bezpośrednio za nie odpowiada Skarbnik Gminy. Skierował 

serdeczne podziękowania dla Pani Donaty Potockiej, która projektuje budżet, oczywiście                       

w uzgodnieniu z nim. Dodał, że czasami dość długo konsultują, żeby pogodzić z jednej strony 

to, co życzyliby sobie mieszkańcy, a z drugiej strony możliwości finansowe, które posiadają. 

Myśli, że wykonanie budżetu jest najlepszym przykładem tego, że rok 2022 był dla naszego 

samorządu bardzo dobry. Sama wartość inwestycji, sama ich realizacja oraz nadwyżka 

budżetowa, którą potrafili wygospodarować, a przecież wcześniej mówili, że będą mieli 

deficyt, to tutaj, te cyfry po prostu nie kłamią. Równie serdeczne podziękowania skierował do 

Sekretarz Gminy, Pani Moniki Błaszczyk, która go wspiera, pomaga, odpowiada za 

funkcjonowanie urzędu. Następnie podziękowania skierował do kierowników urzędu gminy, 

pracowników oraz do Gminnego Centrum Kultury, które wykonuje określoną pracę na rzecz 

mieszkańców. Po czym podziękował dyrektorom szkół, nauczycielom. Równie serdecznie 

podziękował Gminnemu Ośrodkowi Pomocy Społecznej, na czele z kierownikiem. Serdeczne 

podziękowania skierował do Pana Prezesa, wcześniej Pani Prezes, która kierowała Zakładem 

Komunalnym i pracowników tego zakładu. Serdeczne podziękowania skierował do Radnych, 

którzy jak podkreślił, praktycznie prawie zawsze w większości akceptują jego propozycje. 

Dodał, że jeśli mają jakieś kwestie, które muszą sobie wyjaśniać, to czynią to w sposób 

odpowiedni, tak żeby uzyskać odpowiedni efekt. Podziękowania złożył również Sołtysom, 

którzy pełnią bardzo odpowiedzialne, ważne funkcje. Bardzo często występuje do nich                             

o wsparcie, pomoc. Oni również reprezentują mieszkańców, bezpośrednio przekazują wnioski 

mieszkańców. Odbywają najróżniejsze spotkania po to, żeby uzyskać jak najlepszy efekt                         

w postaci zadowolenia mieszkańców gminy. Serdeczne podziękowania skierował do 

Ochotniczych Straży Pożarnych, Pań z Kół Gospodyń Wiejskich. Wszystkich mieszkańców, 

którzy pomagają, wspierają, inspirują, ażeby gmina się rozwijała, żeby byli w stanie spełnić 

oczekiwania. Podkreślił, że wszystkim, których wymienił i których nie wymieniał składa 

serdeczne podziękowania. Dodał, że jest to jakiś efekt dla niego, który uzyskał po pracy już 

kolejnego roku. Myśli, że wszyscy powinni być zadowoleni z tego, że wspólnie udało się coś 
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dobrego zrobić. Czy można więcej? Pewnie tak, będą się starali. Natomiast sam efekt uważa za 

bardzo dobry. Serdecznie wszystkim dziękuję. 

Następnie gratulacje z okazji uzyskania absolutorium dla Wójta Gminy Gizałki pana Roberta 

Łozy przekazali kierownicy gminnych jednostek organizacyjnych oraz przedstawiciele 

sołtysów. 

 

Uchwała nr XLIX/349/2023 w sprawie zmian planu budżetu 

Przewodniczący Rady odczytał tytuł projektu uchwały.   

 

Przy 15 głosach „za” braku głosów „przeciw” oraz „wstrzymujących się” Rada Gminy podjęła 

uchwałę nr XLIX/349/2023 w sprawie zmiany planu budżetu, która stanowi załącznik nr 24 

do protokołu. 

 

Wydruk z głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

PUNKT 10 –  INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH   

PUNKT 11 – INFORMACJE I WOLNE WNIOSKI 

 

Przewodniczący Rady powiedział, że zanim udzieli głosu, tak się złożyło, że akurat                                

29 czerwca, na sali mamy dwóch solenizantów, czyli jego kolegę Wiceprzewodniczącego 

Piotra, jak i pana Prezesa Zakładu Komunalnego. Myśli, że w imieniu nas tu wszystkich złoży 

im najserdeczniejsze życzenia. Nie będzie to żadnym sloganem z jego strony. Zdrowia, 

szczęścia i słodyczy Rada Wam życzy. Wszystkiego najlepszego Panowie.  

Radny Tadeusz Kostuj powiedział, że w zakresie remontów dróg już wielokrotnie 

występował. Przykładowo ulica Ogrodowa. Czy usunięcie pobocza, obniżenie, spowoduje 

może polepszenie stanu tej drogi. Bo ona jest w dość lichym stanie, od czasu tych wszystkich, 

załóżmy remontów. Dziękuję. 

Wiceprzewodniczący Rady Piotr Lis podziękował za miły akcent, złożone życzenia dla niego 

jak i dla pana Prezesa. Dodał, że będzie wyrazicielem podziękowań w imieniu swoim i pana 

Prezesa. Dziękuje ślicznie. 

Radny Zbigniew Bachorski zapytał, na jakim etapie realizacji są zadania z funduszu 

sołeckiego? To jest zakup tablic kierunkowych i opracowanie dokumentacji projektowej drogi 

w miejscowości Tomice-Młynik.  Dziękuję. 

Wójt odpowiedział, że jeśli chodzi o zadania z funduszu sołeckiego, to są dopiero teraz  

przygotowywane. Będą starali się rozpocząć ich realizację od miesiąca lipca, z uwagi na to, że 

mieli kilka bardzo ważnych inwestycji, które musieli po prostu dopilnować. Natomiast                                

w najbliższych dniach mają kilka wniosków dotacyjnych do przygotowania. I też skupią się na 

tym. Tak że fundusz sołecki będzie realizowany nie wcześniej jak od lipca.  

Pana Radny Kostuj powiedział, że ten wniosek był już zgłaszany wielokrotnie, chodzi                               

o naprawę, drogi Szymanowice-Czołnochów. Tam już są te ułamki asfaltu, które odpadły, 
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zagraża to bezpieczeństwu. Mówił, że jeździ tam autobus, już wzywał na jednej z Rad do 

pilnego uzupełnienia masy asfaltowej. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady powiedział, że winien jest wyjaśnienie. Jak zabierał głos 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej powiedział, że powie, ale nie chciał psuć nastroju. Tak 

miło się skończyło. Ale co nie ukrywa, że na następnej sesji w wolnych głosach i wnioskach 

przedstawi to wyspecjalizowanie, w jakim kierunku radny Kostuj się wyspecjalizował. Bo 

jeżeli powie się słowo a, to odpowie i określi. Przyniesie wszystkie te pisma, wszystkie te 

wnioski. Jeżeli państwo wytrzymacie, przeczyta w jakiej dziedzinie się wyspecjalizował radny 

Kostuj i za co jesteśmy mu wdzięczni. A przede wszystkim, za co mają mu dziękować 

mieszkańcy.  

 

PUNKT 12 – ZAKOŃCZENIE OBRAD  

 

Z uwagi na wyczerpanie porządku Przewodniczący Rady zamknął obrady XLIX Sesji Rady 

Gminy Gizałki o godz. 17:15, dziękując wszystkim za udział.  

 

Protokołowała                 Przewodniczący Rady  

Teresa Andrzejak         Roman Rojewski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


